
Overgebleven vragen commissies 18 en 19 november begroting 2016 en ingestuurde technische vragen 

Nr  Vraag Antwoord   

1 D66 Is uw college het met ons eens 
dat werkloosheid voor oudere 
werknemers zeer nadelige 
gevolgen heeft voor inkomen en 
welzijn van deze ouderen? 

In algemene zin kan gesteld worden dat werkloosheid nadelige gevolgen heeft voor 
het welzijn en inkomen van mensen. Ouderen vormen hier geen uitzondering op. 

SD&VH SD 

2 D66 Kan uw college uiteenzetten 
welke inspanningen de afgelopen 
jaren zijn gepleegd om ouderen 
toe te leiden naar de 
arbeidsmarkt? 

Afhankelijk van de persoonlijke situatie waarin de oudere zich bevind (afstand tot 
arbeid en de eventuele vangnetvoorziening) wordt voor een ieder een  
persoonlijk plan gemaakt en vindt ondersteuning/bemiddeling richting (betaald) 
werk plaats. De inspanningen die dan vervolgens plaats vinden zijn gekoppeld aan 
het trajectplan van de oudere en is daarmee maatwerk. Daarnaast is Atlant Groep 
(Werkbedrijf) specifiek aan het zoeken naar inzet van ouderen als coach/begeleider 
en voor specifieke vakgebieden als leermeester. 

SD&VH SD 

3 D66 
 

Welke resultaten heeft u daarbij 
geboekt? Wat waren de kosten 
voor re-integratie per werknemer, 
geslaagd en niet geslaagd? In 
welke verhouding staan deze 
kosten tot de totale kosten voor 
re-integratie? 

Gezien het feit dat er bij een ieder die in traject wordt genomen sprake is van 
maatwerk, is geen objectief vergelijk te maken op basis van kosten tussen de 
verschillende leeftijdsgroepen of anderszins. Vervolgens is de mate waarin een 
traject slaagt afhankelijk van vele variabelen. Tevens is de uitkomst voor een ieder 
op basis van zijn of haar mogelijkheden (individueel) zodanig verschillend dat 
vergelijken (nagenoeg) onmogelijk is. 

SD&VH SD 

4 D66 Bent u bereid alle werkzoekenden 
van 60 jaar en ouder aan te 
schrijven dat de gemeente hen 
ondersteunt bij het zoeken van 
een passende werkkring? 
 

Alle werkzoekenden zijn welkom, dat is reeds het geval, en een ieder in contact met 
Atlant Groep (Werkbedrijf)  zal daar van op de hoogte moeten zijn. Daarnaast staat 
Atlant Groep (Werkbedrijf) in nauw contact met LEVgroep in relatie tot 
vrijwilligerswerk en staan zij in direct contact met de wijkteams in het kader van 
Dorps- en wijkgericht werken. 

SD&VH SD 

5 D66 Bent u alsnog met ons van 
mening dat een 
Ouderenambassadeur voor het 
netwerken tussen 
werkzoekenden, bedrijfsleven en 
(helaas) ook overheid 
noodzakelijk is? 

De accountmanagers van de Atlant Groep (Werkbedrijf) vormen de voorhoede voor 
het contact met werkgevers, 
daarmee ook de (semi-) overheid. Op basis van de mogelijkheden in de markt en 
de beschikbaarheid van mensen zal gekomen moeten worden tot een kwalitatieve 
invulling van de vraag bij werkgevers. In een overspannen aanbod situatie kunnen 
werkgevers kiezen en zet Atlant Groep (Werkbedrijf) zich in om groepen die niet als 
eerste gekozen worden onder de aandacht te brengen en te proberen kansen te 
creëren. In een specifieke Ouderenambassadeur wordt geen toegevoegde waarde 
gezien. Het verbijzonderen kan juist leiden tot uitzonderen. 

SD&VH SD 

6 D66 Wat is de stand van de 
biodiversiteit in Gemert-Bakel ? 

De stand van de biodiversiteit in Gemert-Bakel is niet kwantitatief in beeld. De 
gemeente heeft een abonnement op het natuurloket (www.natuurloket.nl). Het 

VT&OB OB/ 
SPP 
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Graag kwantitatief toelichten. Natuurloket geeft toegang tot de Nationale Databank Flora en Fauna (NDFF). Via 
ons abonnement kunnen wij bij Het Natuurloket gegevens inzien. Deze databank 
wordt gebruikt bij de toetsing van ruimtelijke plannen (VT/OB). 
Het is nu geen prioriteit van ons om de situatie van de biodiversiteit kwantitatief in 
beeld te krijgen. Dit is een taak van het Rijk waarvan de uitvoering loopt via de 
Provincie Noord-Brabant. 
Onlangs heeft het Wereldnatuurfonds (WNF) een ‘Living Planet Report 2015 - 
Natuur in Nederland’ uitgebracht dat inzage geeft in de stand van de biodiversiteit in 
Nederland. zie: www.wnf.nl. Dit rapport is ook relevant voor Gemert-Bakel en 
omgeving.  
 

7 D66 Kunt u ons ook een kwantitatief 
overzicht vanaf 2000 per 5 jaar 
van deze soortgroepen geven? 

Zie: vraag 6 VT&OB OB 

8 D66 De afgelopen jaren zijn er diverse 
stappen gezet om de biodiversiteit 
niet te laten verslechteren. 
Kunnen wij inzicht krijgen in de 
effecten van deze stappen? 

Enkele stappen die gezet zijn/worden: 

 De gemeente Gemert-Bakel doet mee aan het Groen Blauw Stimuleringskader 
(Provincie Noord-Brabant) via de STIKA regeling. Agrariërs en particulieren 
kunnen hiervan gebruik maken. Zie: www.brabant.nl/stimuleringskader. 

 De gemeente heeft beleid vastgesteld voor extensiever en natuurvriendelijker 
sloot- en bermbeheer. De Vogelwerkgroep heeft aangegeven dat zij al positieve 
effecten zien in de praktijk. 

 De gemeente zet zich in om in de openbare ruimte zo veel mogelijk 
natuurvriendelijk groen in te passen (voorbeeld: kruidenrijk grasland in 
waterbergingen, hoogstam fruitbomen in wijken etc.) 

 Erfbeplanting kan bijdragen aan het versterken van de biodiversiteit. In de 
notitie gemeentelijke beleidsregels t.b.v. de integrale herziening van het 
bestemmingsplan buitengebied wordt geadviseerd om erfbeplanting verplicht te 
stellen. Wat verder belangrijk is dat de eigenaar (aanvrager vergunning) zelf 
met een deugdelijk plan komt dat bij hem/haar past zodat er ook energie 
gestoken wordt in een voldoende onderhoud op langere termijn. 

 Verder dragen vrijwilligers bij aan het creëren en onderhouden van waardevol 
groen in de gemeente. 

 
De effecten van deze stappen zijn nu niet in beeld (zie vraag 6 en 7).  
 

VT&OB OB/ 
SPP 

9 D66 Een belangrijk onderdeel om onze 
inwoners te stimuleren om de 
biodiversiteit in Gemert-Bakel  te 

Vooralsnog zien wij geen noodzaak voor invoering daarvan gezien de diverse 
activiteiten die al lopen. 
 

VT&OB OB/ 
SPP 
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verbeteren is  wellicht een  
"kansenkaart biodiversiteit". Bent 
u genegen deze in te voeren ? 

10 D66 Wat heeft u tot op heden gedaan 
om onze inwoners te stimuleren 
aan de slag te gaan met het 
verbeteren van de biodiversiteit in 
onze gemeente? En hoe heeft u 
er bekendheid aan gegeven? 

Wat de gemeente tot nu toe gedaan heeft is aangegeven in het antwoord bij vraag 
8. 

 STIKA: Besluit raad 

 Sloot- en bermbeheer: Besluit B&W 

 Erfbeplanting i.r.t. integrale herziening bestemmingsplan buitengebied is nog 
niet vastgesteld dus nog niet gecommuniceerd. Het is wel besproken in de 
Klankbordgroep Buitengebied waarin diverse organisaties die betrokken zijn bij 
het buitengebied aan deelnemen. 

 

VT&OB OB/ 
SPP 

11 D66 Het streven is om naar meer 
banen voor mensen met een 
afstand tot de arbeidsmarkt te 
komen.  Hoe staat deze in relatie 
tot de specifieke doelstelling t.a.v. 
de garantiebanen? Hoe hoog is 
deze? En hoe is deze verdeeld: 
bijv. het aantal nieuwe banen per 
loonwaarde-groep.  Wat doen wij 
concreet en hoeveel budget is 
gemoeid met het voorkomen dat 
WW-ers in de bijstand terecht 
moeten komen? 

Op peildatum 25-11-2015 zijn er door de Atlant groep in samenwerking met het 
werkplein en UWV 45 werkzoekenden geplaatst in het kader van een 
banenafspraak baan (garantiebaan), vanuit Gemert-Bakel zijn er momenteel nog 
geen werkzoekenden geplaatst in het kader van de banenafspraak om budget 
technische redenen. In 2016 zal er budget gereserveerd worden om vanaf januari 
2016 een aantal werkzoekenden die voldoen aan de voorwaarde van de 
banenafspraak te plaatsten. Daarnaast zijn er 125 wajongers in de regio geplaatst 
door UWV, re-integratiebureau en de Atlant Groep in het kader van de 
banenafspraak waarvan 12 werkzoekenden wajongers uit de gemeente Gemert-
Bakel. 
  
De nieuwe wetgeving rondom de Garantiebanen (Baanafspraak banen) kent een 
aantal hiaten. Een van die hiaten is de beschikbaarheid van mensen met een 
indicatie Garantiebaan. Deze zijn nu opgenomen in het zogenoemde doelgroepen 
register, maar kennen voor een belangrijk deel geen financieringsbron voor 
Loonkostensubsidie (loonkostendispensatie is een regeling van UWV en is er 
voldoende voor wajongers). Een voorbeeld hiervan zijn de zogenaamde Nuggers 
(niet uitkerings gerechtigden), hieronder vallen bijvoorbeeld nogal wat jongeren 
onder de 27 jaar. Voortgezet speciaal onderwijs – praktijkonderwijs jongeren <27 
jaar die van school komen krijgen bijvoorbeeld geen of nauwelijks een uitkering 
(bijstand/Buig) ook krijgen zij geen Wajong meer als er sprake is van 
verdienvermogen (arbeidspotentieel). Verder is de instroom van mensen die 
mogelijk wel een financieringsbasis hebben mager. Wij constateren dat bijvoorbeeld 
de instroom van mensen uit de (oude) Wajong langzaam gaat en het de vraag is in 
hoeverre deze mensen bereid zijn na jaren van niet loonvormend werken ineens dat 
wel te gaan doen omdat het een nagenoeg vrijwillige regeling is. Een positieve noot 
is het feit dat werkgevers tot op heden volop gelegenheid hebben geboden om de 

SD&VH SD 
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extra banen te laten ontstaan. Vooralsnog is de invulling complexer dan de vraag.   
 
Op basis van de huidige plaatsingen komen wij uit op een gemiddelde loonwaarde 
van rond de 50%. 
 
Voor de arbeidsmarktregio Helmond de Peel heeft Atlant Groep (Werkbedrijf) in de 
afgelopen jaren het project “einde WW inzicht” gekend. Recent heeft dit project 
gezien het positieve resultaat, een definitief vervolg gekregen. 

12 D66 ‘Hebben we aandacht voor 
informatieveiligheid en 
implementeren we de Baseline 
Informatiebeveiliging Nederlandse 
Gemeenten (BIG) waaraan we in 
2017 moeten voldoen.’ Hoe gaan 
we concreet voldoen aan de BIG 
in aanloop naar 2017? 

Er is in 2014 een informatiebeleidsplan opgesteld op basis van de BIG. Daaraan is 
gekoppeld een actieplan welke eind 2016 gereed dient te zijn.  
 
De voortgang van dit actieplan wordt per kwartaal gemonitord en gerapporteerd aan 
management en college.   

AZ&FV BV 

13 D66 ‘Gaat bedrijfsvoering 
samenwerkingsverbanden aan 
met bedrijfsleven, onderwijs, 
maatschappelijke instellingen en 
andere overheden ter versterking 
van personele mobiliteit’. Kan dit 
concreet gemaakt worden? Welke 
samenwerkingsverbanden gaan 
we wanneer met wie aan? 

Rondom personele mobiliteit hebben we momenteel het samenwerkingsverband 
met de Peelgemeenten (1 interne arbeidsmarkt) en de uitwisseling van vacatures 
en kandidaten met de gemeentelijke overheden en gemeenschappelijke instanties 
in de regio Zuidoost-Brabant. Bijvoorbeeld de ODZOB, de MRE en de 
VRBZO.  Incidenteel ook in de regio Noordoost-Brabant (Uden/Veghel/Oss). Verder 
hebben we in het sociaal domein (opvoedondersteuners) detacheringsconstructies 
met LEV-groep, Mee, etc. 
 
Voor het overige zijn er geen structurele samenwerkingsverbanden op het gebied 
van personele mobiliteit. Wij hebben ook geen specifieke plannen daartoe. 
 

AZ&FV AO 

14 D66 Welk financieel risico op alle 
niveaus loopt de Gemeente 
Gemert-Bakel  als de rente weer 
gaat stijgen en duurder geld moet 
lenen om goedkope leningen af te 
lossen? 

Wij achten dit risico laag. De komende 5 jaar zijn er 3 leningen af te lossen 
(exclusief golfbaan). Het laagste rentepercentage is daarvan 3,38% en de hoogste 
4,75%. 
 
In de begroting rekenen we nu met een rekenrente van 3,75%, de werkelijke 
rentelasten liggen duidelijk lager. Voor 10 jaar op 0,88% en voor 20 jaar op 1,59%. 
Dit geeft voldoende marge om tariefstijgingen op te vangen. 

AZ&FV BV 

15 CDA In doel 1 wordt gesproken van 
een sociale wijkfoto en dat 
daarvoor 25.000 euro voor 
wordt begroot 

1. Wat is een sociale 

1. Een grafische cijferpresentatie van de ruimtelijke en sociaaleconomische 
indicatoren voor 9 kernen of wijken in Gemert-Bakel. Deze worden gemaakt 
door een onderzoeksbureau in samenspraak met de programmaleider. 
Deze verbeeldingen bevatten een vergelijking met de hele gemeente 
Gemert-Bakel en het gemiddelde van Nederland. Het betreft indicatoren die 

SD&VH SD 
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wijkfoto? 
 

2. Welke kosten worden 
gemaakt om een sociale 
wijkfoto te maken? Met 
andere woorden; waar 
wordt de 25.000 euro aan 
uitgegeven? 
 

3. Waarvoor dient de sociale 
wijkfoto? 
 

een uitspraak mogelijk maken over de toestand van een kern of wijk.  
2. Het voornemen is expertise in te huren voor het generen van de data, het 

omzetten in een grafische presentatie en de betekenis te vertalen van die 
data voor de aanpak in die wijk. 

3. Het biedt een aangrijpingspunt voor een gerichte gemeentelijke aanpak en 
die van maatschappelijke partners om de ‘toestand’ in een kern of wijk met 
maatwerk te verbeteren. 

 

16 CDA Bij doel 3 wordt gesproken over 
de Stichting Leergeld. In de 
raadsvergadering van 9 juni is 
afgesproken dat de raad nog 
aanvullende informatie zou 
ontvangen zodat we beter kunnen 
afwegen of we het budget 
incidenteel of structureel willen 
laten zijn. Ik ontvang graag deze 
aanvullende informatie met in 
ieder geval een antwoord op 
onderstaande vragen: 
 

1. Hoeveel kinderen en/of 
gezinnen worden 
geholpen met het geld 
van de Stichting 
Leergeld? 
 

2.  Hoeveel geld haalt de 
Stichting zelf binnen door 
middel van sponsoren 
etc.? Dus anders dan 
geld van de gemeente. 

 

1. In de meest recente jaarrekening van Stichting Leergeld, betreffende het 
jaar 2014, staat hierover het volgende vermeld: 

 

 
Uit de meest recente jaarrekening van Stichting Leergeld, betreffende het jaar 2014, 
valt op te maken dat de stichting in dat jaar € 39.588,- aan inkomsten uit eigen 
fondswerving heeft ontvangen. Het totale bedrag aan subsidies van overheden 
betrof € 50.917,- waarvan € 37.000,- van Gemert-Bakel. 

SD&VH SD 

17 DP Enkele jaren geleden bent u 
gestart met het Keten- en 

1. Vóór 1 januari 2016 is kwantitatief in beeld over welke clusters- en ketens we 
beschikken op lokaal niveau (Gemert-Bakel) en wordt een relatie gelegd met de 

AZ&FV SPP 
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Clusteronderzoek voor het 
vermarkten van het 
industrieterrein Wolfsveld. 
Tegelijkertijd is sinds kort een 
traject gestart, ook gericht op het 
vermarkten van het 
industrieterrein, via Bas van de 
Laar, Erik van Dijk en Ton Geers. 
We hebben daarover de volgende 
vragen: 
 
1. Wat is de stand van zaken van 
het Keten- en Clusteronderzoek? 
Wanneer kunnen we resultaten 
verwachten? 
2. In hoeverre bijten de beide 
strategieën elkaar? 
3. Hoe gaat u beide strategieën 
op elkaar aansluiten 

economische agenda De Peel 2015-2020 en de cijfermatige onderbouwing 
daarvan. In 2016 wordt de kwantitatieve informatie (cijfers) vertaald naar 
kwalitatieve informatie (gesprekken met bedrijven). 
Onderstaande figuur geeft inzicht in de resultaten binnen het kwantitatieve 
onderzoek: 
 

 
 
2. We hanteren een  “twee sporen strategie”, waarbij parallel aan elkaar de 
volgende lijnen worden uitgezet: 

 Spoor 1 (Het cluster- en ketenonderzoek) = Randvoorwaardelijke feiten 
geven inzicht in de lokale cluster en ketens. Weten wat je hebt, ook t.o.v. 
De Peel. 

 Spoor 2 (Vermarkten Wolfsveld)= Verkoop, positionering, acquisitie en 
vermarkten. Dit spoor is ingezet op basis van de eerder gehouden 
marktconsultatie. 

Beide strategieën versterken elkaar. Het cluster- en ketenonderzoek vormt een 
basis voor de positie en het profiel. 
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3.Door de kwantitatieve informatie uit het cluster- en ketenonderzoek te verwerken 
in de marketingstrategie. De marketingstrategie is echter breder. Te denken daarbij 
valt aan: kavelaanbod, ligging t.o.v. de regio, leefbaarheid, bereikbaarheid, 
parkmanagement etc. 

18 PVDA In de begroting staat dat er € 
400.000 over is in de reserve 
brandweer en € 600.000 in de 
reserve onderwijs. Waarom nu 
niet betrekken bij de begroting in 
plaats van de voorgestelde 
jaarrekening 2015 

Het is gebruikelijk dat bij de jaarrekening de reserves en voorzieningen definitief 
worden beoordeeld. Zo is er één integraal afwegingsmoment voor uw raad in het 
kader van de financiële positie. 
 
Vrijval van reserves geeft een incidenteel voordeel. Dat zou in een begroting 
daarom ook enkel kunnen worden benut voor eenmalige uitgaven. Het structureel 
inzetten van een reserve is namelijk niet toegestaan binnen de regelgeving. Het 
saldo van de begroting 2016 geeft ons verder geen aanleiding om vrijval van 
reserves in te zetten voor eenmalige uitgaven in 2016. 

AZ&FV BV 

19 LR Verlies Soersel staat zowel 
vermeld in de 4

e
 financiële 

rapportage als de 
bouwgrondexploitatie. Is er 
sprake van dubbeltelling? 

Ja er is sprake van een dubbeltelling. Op 5 november 2015 heeft de gemeenteraad 
over Soersel een begrotingswijziging vastgesteld ten laste van de algemene 
reserve. 
 
In de 2

e
 actualisatie bouwgrondexploitatie 2015 is Soersel weer opgenomen ter 

vergelijk met 1
e
 actualisatie bouwgrondexploitatie 2015. Dit is correct omdat uw 

raad zo een zuiver beeld krijgt van het verloop van de bouwgrondexploitatie. 
 
Bij het bepalen van de benodigde bijstorting in de voorziening bouwgrondexploitatie 
is vervolgens echter verzuimd deze € 233.904 mee te nemen. De gemeenteraad 
had immers al op 5 november besloten hiervoor een voorziening te treffen. De 
gevraagde bijstorting is daarom te hoog en daarmee te pessimistisch.  
 
De verwachte bijstorting in de voorziening bouwgrond in de 2

e
 actualisatie 

bouwgrondexploitatie 2015 had daarom geen € 811.319 dienen te bedragen maar 
een bedrag van € 577.415. Deze bijstorting wordt gecompenseerd door een 
winstneming van € 670.000 op aflopende complexen. Per saldo een verwacht 
voordeel van € 92.585. 

AZ&FV BV 

20 LR Effect begrotingswijzigingen op 
Algemene reserve (hoofdstuk 5). 
Wij begrijpen niet waarom 
begrotingswijziging 11 en 17 in dit 
overzicht zijn opgenomen. Graag 
nadere uitleg hierover. 
 

Hoofdstuk 5 van de financiële rapportage is bedoeld uw raad inzicht te geven in de 
ontwikkeling van de algemene reserve.  
 
Begrotingswijziging 11 is vastgesteld door uw raad op 19 maart 2015. Daarin wordt 
gevraagd € 20.600 te onttrekken aan de algemene reserve maar de algemene 
reserve wordt ook meteen aangevuld vanuit de voorziening groot onderhoud 
schoolgebouwen. Daarom per saldo geen effect op de algemene reserve en 
onterecht op die plek opgenomen.  

AZ&FV BV 
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Begrotingswijziging 17 zoals besloten op 5 november 2015 doet een onttrekking 
aan de reserve afwaardering grond. Deze reserve maakt onderdeel uit van de 
algemene reserve en heeft daarom effect op de stand daarvan. Deze is wel correct 
opgenomen. 

21 LR Lopen we nu voor of achter op het 
schema van de negatieve 
algemene reserve eind 2015? 

De algemene reserve dient conform afspraak met de provincie op 31-12-2015 een 
bedrag van € 7.700.000 negatief te bedragen.  
 
Op basis van de door uw raad vastgesteld en vast te stellen begrotingswijzigingen 
2015 (inclusief de 4

e
 financiële rapportage 2015) loopt de gemeente Gemert-Bakel 

€ 118.104 achter op dit schema. Dit is inclusief de correctie uit vraag 20. 
 
Als de verwachtingen uit de 2

e
 actualisatie bouwgrondexploitatie 2015 en 4

e
 

financiële rapportage 2015 in deze berekening worden meegenomen loopt de 
gemeente € 9.519 achter op dit schema. 
 

Verloop algemene reserve 

Stand reserve per 1-1-2015 -/-          € 9.045.000 

Reguliere storting in algemene reserve 2015 +/+        € 1.100.000 

Mutaties begrotingswijzigingen 1 t/m 17 in 2015 (zie 4
e
 

financiële rapportage 2015) 
+/+           € 126.896 

Stand na begrotingswijzigingen 2015 -/-          € 7.818.104 

  

Verwachte mutaties in jaarrekening (zie 4
e
 financiële 

rapportage, exclusief Sociaal Domein) 
+/+                16.000 

Verwachte mutaties bouwgrondexploitatie (zie 

raadsvoorstel bouwgrondexploitatie en vraag 19) 
+/+                92.585 

Verwachte stand op 31 december 2015 -/-           € 7.709.519 

  

Afgesproken schema provincie op 31 december 2015 -/-           € 7.700.000 

Verwachte achterstand op schema provincie               €         9.519 

 
Bij deze verwachting zijn niet meegenomen een mogelijke vrijval van de bij vraag 
18 genoemde € 400.000 brandweer en € 600.000 onderwijs. Daarnaast is ook niet 
betrokken het verwachte overschot op Sociaal Domein van € 1.402.939,-. zoals 
gemeld in de onlangs verschenen RIN over de 3

e
 kwartaalrapportage Peel 6.1, in 

verband met de voorgestelde vorming van een egalisatiereserve.  
 
 

AZ&FV BV 
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22 LR Toeristenbelasting: Was bij het 
oorspronkelijk begrote bedrag aan 
inkomsten al rekening gehouden 
met een bepaalde 
minderopbrengst? 
 

De raming in deze begroting is gebaseerd op de raming zoals afgesproken bij het 
doorvoeren van de maatregel in de raadsvergadering van 12-12-2012. Deze ging 
uit van een opbrengst toeristenbelasting van € 355.000. In de begroting 2016 is dit 
vermeerderd met de afgesproken 8% fee voor het ingehuurde bureau. Daarmee 
komt de te realiseren opbrengst uit op € 386.000. Wij hebben op basis van de 
inventarisaties tot nu toe alle aanleiding er van uit te gaan dat dit reëel is. 

AZ&FV BV 

23 LR/ DP Worden winstnemingen of 
verwachte winsten 
bouwgrondexploitatie gebruikt om 
lasten te kunnen verlagen? 

Nee. De winstnemingen of verwachte winsten bouwgrondexploitatie worden niet 
ingezet voor verlagen van de lasten in de begroting 2016-2019 en hebben geen 
effect op het saldo. 
 
Goed koopmansgebruik schrijft voor dat verliezen worden genomen op het moment 
dat deze verwacht worden en dat winsten pas worden ingeboekt bij realisatie. Deze 
lijn volgen wij ook bij de bouwgrondexploitatie. Dit betekent dat voor de verwachte 
verliesgevende exploitaties een voorziening is gevormd. Dit voor een bedrag van € 
12.863.385 (jaarrekening 2014). Bij de 2

e
 actualisatie bouwgrondexploitatie 2015 is 

geconcludeerd dat de voorziening verhoogd dient te worden naar € 13.674.704. 
Deze bijstorting gaat ten laste van de algemene reserve  in de jaarrekening 2015. 
 
Er zijn ook exploitaties waar winst op wordt verwacht. Pas op het moment dat de 
laatste verkoopaktes passeren en er geen of nauwelijks meer kosten zijn kan de 
winst worden genomen. De jaarrekening is het moment waarop deze winst wordt 
ingeboekt en deze komt dan ten gunste aan de algemene reserve. In totaal worden 
er op termijn voor een bedrag van € 12.431.204 aan winsten verwacht over alle 
plannen. Bij de 2e actualisatie bouwgrondexploitatie 2015 wordt verwacht dat bij de 
jaarrekening 2015 daarvan een bedrag van € 670.000 kan worden ingeboekt ten 
gunste van de algemene reserve omdat deze plannen in een afrondende fase zijn. 
 
De accountant toetst bij iedere jaarrekening expliciet of de winstneming volgens de 
regelgeving is gegaan. Het college dient daarvoor onderbouwende documenten aan 
te leveren. Indien de accountant van mening is dat de winstneming niet correct is 
wordt deze als fout opgenomen in het verslag van bevindingen en bij een totaal aan 
fouten in de jaarrekening boven een bedrag van € 743.430 leidt dat tot een 
afkeurende accountantsverklaring. 
 
De exploitaties Gemert Fitland en Gemert Attendorenstraat zijn nu voor het eerst 
opgenomen in de bouwgrondexploitatie. De op dit moment gecalculeerde winsten 
van respectievelijk € 840.358 en € 451.878 kunnen naar verwachting worden 
ingeboekt in de jaarrekening 2018 en 2019. Deze bedragen komen dan ten gunste 
van de algemene reserve en daarmee het herstel van de financiële positie. 
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